
Auditcommissie
(17553\.....)

Verslag
Datum : donderdag 17 november 2016
Tijd : 19.30 uur
Plaats : raadzaal gemeentehuis Neerijnen

Aanwezig : dhr. A.H. van Wijk (raadslid VVD, tevens voorzitter), dhr. J.G. van Maanen (raadslid
SGP), mw. P. Nieuwenhuis (burgercommissielid VN), dhr. E.H.M.P. Cartigny (burger-
commissielid GBN), dhr. H. de Jong (burgercommissielid PvdA), dhr. ing. H.A.
Verwoert (wethouder), dhr. P.W. Wanrooij (gemeentesecretaris), dhr. A.Koijen (interim
medewerker PCF) en de heer K.G. Steenbergen (raadsgriffier).

Afwezig : dhr. H. Mulder (raadslid SGP), dhr. ing. A. van Gellicum (raadslid CDA) en dhr. R.
Schol (concerncontroller PCF).

Nr. Omschrijving agendapunt

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen welkom. Er is een 
bericht van verhindering ontvangen van de heer Mulder (SGP), hij wordt vervangen 
door de heer Van Maanen (SGP) en de heer Schol (concerncontroller).

2. Vaststelling agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Verslag vorige vergadering van 28 juni 2016

Het verslag is ongewijzigd vastgesteld.

4. Financiële verordeningen 2017 gemeente Neerijnen

De heer De Jong vraagt om in het vervolg de wijzigingen tussen de oude en nieuwe 
verordening expliciet aan te geven in een overzicht. De raad- en commissieleden 
moeten nu beide verordeningen doornemen om verschillen/wijzigingen te zoeken.
De heer Koijen antwoordt dat daar in het vervolg aan zal worden gedacht en neemt 
nu even de wijzigingen in de Financiële verordening met de aanwezigen door.
De heer Cartigny geeft aan dat hij het wenselijk acht om bij de tussentijdse 
rapportages ook een uiterste datum van verschijning en verstrekking aan de raad- en 
commissieleden op te nemen.
Mevrouw Nieuwenhuis merkt op dat ze graag kennis neemt van de inhoud van de 
voorjaarsnota, alvorens te spreken over de Perspectievennota in de raad en evenzo dat 
ze graag kennis neemt van de inhoud van de najaarsnota bij de behandeling van de 
begroting.
De heer Koijen vervolgt met de wijzigingen in de Controleverordening die veelal zijn 
ingegeven door gewijzigde wetgeving en de wijzigingen in de BBV.
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Mevrouw Nieuwenhuis vraagt of het voorbeeld op pagina 5 ook echt als voorbeeld is 
bedoeld.
De heer Koijen antwoordt bevestigend.

5. Informatienota procedure accountantscontrole 2015 -2016

Wethouder Verwoert licht de informatienota nader toe. Hierbij geeft hij aan dat er 
strikt genomen niet met een ander accountantskantoor (Deloitte) gaat worden gewerkt 
bij de controle van het boekjaar 2016 maar wel met een andere accountant van dit 
kantoor.
De heer Van Maanen vraagt of hij het goed heeft begrepen, dat de aanbesteding ook 
nog loopt over het boekjaar 2016 en dat er daarna nog de mogelijkheid is voor het 
aangaan van 2 optiejaren. Ook was een evaluatie raadsbreed toegezegd over de 
controle van het boekjaar 2015, wanneer wordt die gehouden? Heet hij het goed 
gelezen dat Deloitte eigenlijk geen zin meer heeft in de controlewerkzaamheden bij 
kleinere gemeenten?
De heer Wanrooij antwoordt dat de termijnen die genoemd zijn door de heer Van 
Maanen kloppen. Tevens maakt hij melding van het feit dat de heer Bekker het 
accountantskantoor Deloitte inmiddels heeft verlaten en dat het daardoor nog weinig 
zinvol lijkt om een evaluatie raadsbreed te houden over de controle door deze 
accountant. Inmiddels heeft Deloitte aangegeven dat ook Neerijnen voor de controle 
van het boekjaar 2016 gebruik kan gaan maken van dezelfde accountant als de 
gemeente Lingewaal: de heer R.A. van Vugt.
De heer Van Maanen stelt dat als de raad die evaluatie nog wenst, dan kan Deloitte 
toch wel een andere accountant invliegen.
De heer Wanrooij geeft aan dat de raad uiteraard zijn eigen agenda bepaalt, maar dat 
het wellicht zinvoller is om een gesprek aan te gaan met de nieuwe accountant en 
daarbij toekomstgericht afspraken te maken.
Mevrouw Nieuwenhuis zegt dat de accountant altijd met een team van medewerkers 
een controle uitvoert, dan kan daarvan toch een afvaardiging bij een evaluatie 
aanwezig zijn?
De heer Wanrooij antwoordt dat de heer Bekker een deel van dat team heeft 
meegenomen naar het nieuwe accountantskantoor waarvoor hij is gaan werken en dat 
de rest ook zo’n beetje Deloitte heeft verlaten.
De heer Van Maanen vraagt nog eens of Deloitte ons als gemeente kwijt wil?
De heer Wanrooij antwoordt dat Deloitte daar inmiddels op is terug gekomen en dat 
ze er daardoor ook in zijn meegegaan om dezelfde accountant van Lingewaal ook in 
te zetten bij de controle van Neerijnen en naar verwachting Geldermalsen. Ook zal de 
heer Van Vugt betrokken zijn bij de financiële afronding bij de herindeling GNL.
De heer Van Maanen geeft aan dat deze suggestie goed is om de accountant van 
Lingewaal ook in te zetten bij Neerijnen en Geldermalsen. Maar dat neemt niet weg 
dat de controlekosten nagenoeg verdubbeld zijn ten opzichte van de aanbesteding. De 
raad stelt de accountant aan en de burgemeester tekent de overeenkomst. Lopen de 
verhogingen dan via het college?
De heer Wanrooij geeft aan dat alle contracten voor meerwerk, via de griffie aan de 
raad zijn verstrekt.
De heer Van Maanen zegt dat in het bedrijfsleven in de contracten de bekende 
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risico’s zijn vermeld, hoe zit dat met deze aanbesteding van de accountant?
Wethouder Verwoert antwoordt dat de verhogingen vooral toe te schrijven zijn aan 
de decentralisaties binnen het Sociaal Domein, die bij de aanbesteding niet zijn 
meegenomen in de contractering van de accountant.
De heer Cartigny stelt dat een lopend contract altijd kan worden uitgebreid met aan 
aanhangsel, dan ligt het weer vast en dient iedereen zich daar aan te houden.
Mevrouw Nieuwenhuis zegt dat we het daar in de vorige vergadering al uitgebreid 
over hebben gehad, het is nu zinvoller om vooruit te kijken. Op basis van een 
evaluatie zal de opdrachtverlening via de raad lopen.
De heer Wanrooij antwoordt dat er al afspraken over zijn gemaakt met Deloitte.
Mevrouw Nieuwenhuis vraagt waar dan nu het risico ligt? Kan de verhoging nog 
weer hoger uitvallen?
De heer Van Maanen geeft aan dat Deloitte best van de gemeente Neerijnen mag 
vernemen dat die tussentijdse verhogingen niet worden geaccepteerd.
Wethouder Verwoert meldt dat het Sociaal Domein erbij is gekomen en dat de 
tussentijdse verhogingen op een correcte wijze zijn gegaan. De discussie is ontstaan 
over de houding die de accountant heeft aangenomen bij de controle over het 
boekjaar 2015. Hij is daarom blij dat de heer Van Vugt de controle over het boekjaar 
2016 gaat verrichten en bekend is met de problematiek binnen kleine gemeenten.
De heer Van Maanen vult aan dat er inderdaad sprake is van kleine gemeenten, maar 
dat die gemeenten wel verschillende bedragen kennen.
De heer Wanrooij zegt dat de heer Van Maanen daarin gelijk heeft, de gemeenten 
zijn niet vergelijkbaar. Wij kennen bijvoorbeeld veel meer externe inhuur en hebben 
soms contracten met andere verbonden partijen als Lingewaal.
De heer Van Maanen zegt ook gelezen te hebben in de informatienota, dat de 
interim-controle 2016 wordt overgeslagen?
Wethouder Verwoert antwoordt dat de accountant bij de interim-controle normaliter 
alvast voorwerk doet voor de controle van de jaarcijfers. Dat zal deze keer 
achterwege blijven, dus is er in het voorjaar meer werk voor de accountant. Zelf 
voeren we wel interne controle uit.
De heer Koijen vult aan dat er daardoor nu ook geen interim-verslag (boardletter) bij 
uw raad kan worden aangeboden.
Mevrouw Nieuwenhuis vraagt of we bij de vaststelling van de jaarrekening wel over 
een verslag kunnen beschikken.
Wethouder Verwoert antwoordt bevestigend. Er is nu een snellere controle mogelijk 
en ook zal de heer Van Vugt de Due Dilligence (DD) voor de 3 gemeenten uitvoeren.
De heer Cartigny constateert dat er nu dus geen extra maatregelen nodig zijn voor de 
afloop van het contract met de accountant. Immers wordt het boekjaar 2016 in 2017 
nog gecontroleerd. In 2017 kunnen we dan wel beslissen wat we met de optie tot 
verlenging doen.
Wethouder Verwoert denkt inderdaad dat het beter is om dat nog even aan te houden.
De heer Van Maanen wijst erop dat de regels voor de accountant bij bedrijven en de 
overheid verschillend zijn. Er is speciale kennis voor nodig om dat juist te kunnen 
doen. Daarom zijn er ook kantoren in gespecialiseerd om de controle bij de overheid 
te doen, maar dat worden er wel steeds minder.
Wethouder Verwoert denkt dat het wellicht nog wel weer eens zo ver zou kunnen 
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komen, dat we weer terug gaan naar een Rijksaccountantdienst.
De heer Koijen geeft aan dat we inderdaad heel lang hebben gewerkt met het 
Verificatiebureau in het verleden. Vanuit de commissie BBV komen er nog 
wijzigingen ten opzichte van de accountantscontrole bij gemeenten. De heer van Vugt 
is lid van de commissie BBV en derhalve materiedeskundige op dit gebied.
Mevrouw Nieuwenhuis merkt op dat kleinere kantoren niet de knowhow hebben om 
controles bij de overheid uit te voeren. Grotere kantoren hebben speciale afdelingen 
beschikbaar voor de vaak complexe controle-opdrachten bij de overheid.
Wethouder Verwoert denkt dat door de reviews op de accountantscontrole, kantoren  
zo voorzichtig zijn geworden.

6. Aandachtspunten controle jaarrekening 2016

Voorstel

Afspraak

De heer Koijen geeft aan dat het gebruikelijk is om in deze vergadering met de 
accountant in gesprek te gaan als Auditcommissie, voor het aangeven van de 
aandachtspunten bij de accountantscontrole. 
Hij stelt voor om dit mee te nemen bij de kennismaking van de accountant met de 
raad. Wel kunnen de raadsfracties vast nadenken over geschikte onderwerpen.
De leden kunnen zich in dit voorstel vinden en aldus is afgesproken.
De heer Wanrooij zegt komende week contact te hebben met Deloitte en zal de 
kennismaking met de raad inbrengen.
De heer Van Wijk vraagt in welke vergadering we de kennismaking zullen 
agenderen.
De heer Wanrooij denkt dat een Beeldvormende vergadering hier wel geschikt voor 
kan zijn. Wellicht geeft de accountant in zijn kennismakingsgesprek zelf wel 
onderwerpen aan waarop hij de nadruk wenst te leggen bij de controle van het 
boekjaar 2016. Hij zal in samenspraak met de griffier een datum hiervoor plannen.

7. Rondvraag

Van de rondvraag is in deze vergadering geen gebruik gemaakt.

8. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 20.10 uur.

Vastgesteld in de vergadering van de Auditcommissie van 27 juni 2017,

De raadsgriffier, De voorzitter,

K.G. Steenbergen A.H. van Wijk
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ACTIELIJST
Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan op

16-02 Informatienota startersleningen

De voordelen en de nadelen van 
startersleningen zullen ter informatie aan 
de raad- en commissieleden worden 
verstrekt.

Schol 01-02-2016 17-11-2016

16-03 Onderbouwing provinciale subsidie 
Molenblok

Dinsdagmiddag 5 juli zal informatie aan de 
raad worden verstrekt om te betrekken bij 
de besluitvorming jaarrekening 2015.

Verwoert 28-06-2016 17-11-2016

16-04 Informatienota onzekerheden jaarrekening

College verzorgt voor de besluitvorming in 
de raad over de jaarrekening voor een 
informatienota met een duiding van de 
onzekerheden.

Verwoert 28-06-2016 17-11-2016

16-05 Stand van zaken accountantscontrole

De accountant verstrekt voor de 
besluitvorming in de raad op 7 juli een 
overzicht van de stand van zaken met 
betrekking tot de controle van de 
jaarrekening met ook zijn duiding van de 
onzekerheden.

Bekker 28-06-2016 Niet 
ontvangen
rekening is 
inmiddels 
vastgesteld 
door de raad

16-06 Informatienota Auditcommissie

Informatie over verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden raad/college t.a.v. 
opdrachtverstrekking e.d.

raadsgriffier 28-06-2016

16-07 Kennismaking accountant met de Raad

Datum plannen voor kennismaking 
account Van Vugt met de raad- en 
commissieleden in een Beeldvormende 
vergadering.

Wanrooij/
raadsgriffier

17-11-2016
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